
Referat af Generalforsamlingen i Haflinger Avlsforeningen Danmark, 28. juni 2020 på 
Vilhelmsborg. 

 

1. Valg af dirigent. 

2. Valg af stemmeudvalg. 

3. Formandens beretning. 

4. Udvalgsberetninger. 

5. Regnskabsaflæggelse. 

6. Godkendelse af revideret regnskab. 

7. Fastsættelse af kontingent.  

8. Behandling af indkomne forslag 

9. Valg til bestyrelse. 

Helge Sørensen – modtager genvalg 

Michael Pedersen – modtager genvalg 

Solvej Lemming – modtager genvalg. 

10. Valg af 2 suppleanter. 

11. Valg af revisor og revisor suppleant. 

12. Valg til udvalg. 

13. Udnævnelse af æresmedlemmer 

14. Uddeling af sportsmedaljer 

15. Evt 

 

Formand Helge Sørensen byder velkommen. 

1. Valg af dirigent. – Helge Sørensen foreslår Andreas Duus. Andreas Duus er valgt til 
dirigent. 

 
2. Valg af stemmeudvalg. – Andreas Duus, foreslår Jens Knudsen og Emil Kjelde. Jens 
Knudsen og Emil Kjelde er valgt.  

Andreas Duus konstaterer at generalforsamlingen er rettidigt varslet iht. vedtægterne på 
trods af Covid-19. 



 
3. Formandens beretning. – Formanden og bestyrelsens beretning oplæses af Michael 
Pedersen. Formanden og bestyrelsens beretning er godkendt af generalforsamlingen. 

 
4. Udvalgsberetninger. – Der er pt. ingen udvalg. 

 
5. Regnskabsaflæggelse.- Lillian Mörch fremlægger regnskabet. N.P. Vejrup spørger til om 
kåringen har givet overskud, da den helst skal gå i 0. Kåringen 2019 har givet et lille 
underskud. Der bliver talt om kåringsgebyret skal sættes ned da HADK’s kassebeholdning 
er pænt stor. Bestyrelsen oplyser at der pt. spares op til foreningens 50 års jubilæum i 
2025. N.P. Vejrup påpeger at regnskabet skal gøres mere printvenligt. 

 
6. Godkendelse af revideret regnskab. – Regnskabet er godkendt af generalforsamlingen. 

 
7. Fastsættelse af kontingent.  – Generalforsamlingen beslutter at fastholde kontingentet 
for 2020 for 2021. Familiekontingent – 700 kr., Aktivt kontingent -600 kr., Passivt 
kontingent 350 kr. 

8. Behandling af indkomne forslag. 

Forslag 1 – Forslaget er vedtaget. 

Forslag 2 – N.P. Vejrup ønsker at vide om vi er strengere end de andre EU forbud. Julie 
Duus oplyser det er vi. Forslaget er vedtaget. 

Forslag 3 – Forslaget er vedtaget. 

Forslag 4 – Forslaget er vedtaget. 

Forslag 5 – Der bliver talt om betydningen af forslaget her i blandt ift. EM. Forslaget er 
vedtaget. 

Forslag 6 – Forslaget er vedtaget. 

Forslag 7 – Det bliver talt om betydningen for HADK og EU-lovgivningen. Forslaget er 
vedtaget. 

Forslag 8 – Det bliver talt om betydningen. Forslaget er vedtaget. 

Forslag 9 – Forslaget er vedtaget. 

Forslag 10 – Det bliver talt om betydningen af typen og at den er vigtig. Der bliver talt om 
højden og betydningen af begrebet stor kontra lille. Forslaget er vedtaget. 

Forslag 11 – Forslaget er vedtaget. 



Forslag 12 – Frank Nørgaard påpeger at der er samme problematik ved hopperne. 
Forslaget er vedtaget. 

Forslag 13 – Der bliver talt om hvorfor man kårer vallakker. Forslaget er vedtaget. 

Forslag 14 – Der bliver talt om betydningen af udenlandsk kontra dansk avl. Forslaget går 
til afstemning. Der stemmes 20 for og 6 imod. Forslaget er vedtaget. 

Forslag 15 – Bortfaldet 

Forslag 16 – Marianne Hejlsberg forklarer forslaget. N.P. Vejrup spørger til hvornår 
hestene skal testes. Der bliver spurgt til hvor mange forskellige gentests haflingerne skal 
testes for. Der er mange forskellige synspunkter som vendes mellem medlemmerne. 
Forslaget går til afstemning. Der stemmes 3 for og 21 imod. Forslaget vedtages ikke 

Forlag 17 – Solvej Lemming spørger til hingsteliste – om hingstene kan komme på LU’s 
hingsteliste. Der stemmes om forslaget. Der stemmes 7 stemmer for og 12 imod. Forslaget 
vedtages ikke. 

Forslag 18 - Julie Duus og Solvej Lemming forklarer forslaget at det hænger sammen med 
§ 19. Der bliver talt om betydning, fordele og ulemper. Forslaget trækkes sammen med 
forslag 19 og 20 

9. Valg til bestyrelse. – Helge Sørensen er genvalgt, Michael Pedersen er genvalgt, Solvej 
Lemming er genvalgt. 

 
10. Valg af 2 suppleanter. - Lis-Ann Jensen er valgt som 1. suppleant. Pernille Tolstrup er 
valgt som 2. suppleant. 

 
11. Valg af revisor og revisor suppleant. – Emil Kjelde er valgt til revisor, Knud Kjelde er 
valgt til revisorsuppleant. 

 
12. Valg til udvalg. – Der er ingen behov, så ingen er valgt. 

 
13. Udnævnelse af æresmedlemmer – Michael Pedersen fremlægger bestyrelsens forslag 
om udnævnelse af Niels Peter Vejrup og Helge Sørensen. Begge vælges af 
generalforsamlingen. 

14. Uddeling af sportsmedaljer – Der uddeles sportsmedaljer til: 

Absalon Nordan HAH39, Nordan HAH 37, Wi-Waldi Wican HAH36, Gandrupgårds Nazim 
HAH 34, samt diplom til avlerne Niels Peter Vejrup, Jørgen Søndergård og Jens Knudsen. 



15. Evt. – Malthe Ebbesen uddeler ros til bestyrelsen for deres arbejde. Solvej Lemming 
præsenterer en PowerPoint præsentation om PSSM1 testresultaterne. Præsentationen vil 
blive udsendt til medlemmerne i et nyhedsbrev. 

Formanden takker for god ro og orden. 

 


